

First Session, Forty-fourth Parliament,  
70-71 Elizabeth II – 1 Charles III, 2021-2022-2023

Première session, quarante-quatrième législature,  
70-71 Elizabeth II – 1 Charles III, 2021-2022-2023

HOUSE OF COMMONS OF CANADA

CHAMBRE DES COMMUNES DU CANADA

## BILL C-347

## PROJET DE LOI C-347

An Act to amend the Constitution Act, 1867  
(oath of office)

Loi modifiant la Loi constitutionnelle de 1867  
(serment de fonction)

---

FIRST READING, JUNE 21, 2023

---

---

PREMIÈRE LECTURE LE 21 JUIN 2023

---

MR. ARSENEAULT

M. ARSENEAULT

---

## SUMMARY

This enactment amends section 128 of the *Constitution Act, 1867* to provide that every member of the Senate or House of Commons of Canada may, before taking their seat, choose to take and subscribe the oath of allegiance, an oath of office or both.

## SOMMAIRE

Le texte modifie l'article 128 de la *Loi constitutionnelle de 1867* afin de prévoir qu'avant d'entrer dans l'exercice de leurs fonctions, les membres du Sénat et de la Chambre des communes du Canada peuvent choisir de prêter et souscrire le serment d'allégeance, un serment de fonction ou les deux.

## BILL C-347

An Act to amend the Constitution Act, 1867 (oath of office)

His Majesty, by and with the advice and consent of the Senate and House of Commons of Canada, enacts as follows:

30-31 Vict., c. 3 (U.K.); 1982, c. 11 (U.K.)

### Constitution Act, 1867

**1 Section 128 of the *Constitution Act, 1867* is renumbered as subsection 128(1) and is amended by adding the following:** 5

#### Choice of oath

**(2)** Notwithstanding subsection (1), every Member of the Senate or House of Commons of Canada may take and subscribe the Oath of Office contained in the Fifth Schedule to this Act instead of the Oath of Allegiance or may take and subscribe both. 10

**2 The Fifth Schedule to the Act is amended by adding the following after the Oath of Allegiance:**

#### OATH OF OFFICE

I, *A.B.*, do swear that I will carry out my duties in the best interest of Canada while upholding its Constitution. 15

### Interpretation

#### Interpretation

**3 A reference to the *Constitution Acts, 1867 to 1982* is deemed to include a reference to this Act.**

## PROJET DE LOI C-347

Loi modifiant la Loi constitutionnelle de 1867 (serment de fonction)

Sa Majesté, sur l'avis et avec le consentement du Sénat et de la Chambre des communes du Canada, édicte :

30-31 Vict., ch. 3 (R.-U.); 1982, ch. 11 (R.-U.)

### Loi constitutionnelle de 1867

**1 L'article 128 de la *Loi constitutionnelle de 1867* devient le paragraphe 128(1) et est modifié par adjonction de ce qui suit :** 5

#### Choix du serment

**(2)** Nonobstant le paragraphe (1), les membres du Sénat ou de la Chambre des Communes du Canada pourront prêter et souscrire le serment de fonction énoncé dans la cinquième annexe de la présente loi plutôt que le serment d'allégeance ou prêter et souscrire les deux. 10

**2 La cinquième annexe de la même loi est modifiée par adjonction, après le serment d'allégeance, de ce qui suit :**

#### SERMENT DE FONCTION 15

Moi, *A.B.*, je jure que j'exercerai mes fonctions dans l'intérêt supérieur du Canada et dans le respect de sa Constitution.

### Disposition interprétative

#### Disposition interprétative

**3 La mention des *Lois constitutionnelles de 1867 à 1982* vise notamment la présente loi.** 20